

Appendices 附錄

I. Senior staff appointments and movements 高級職員人事變動

Appointments 委任

Prof. Jiannong Cao, as Director, University Research Facility in Big Data Analytics on 1 July 2017	曹建農教授 2017年7月1日出任 大數據分析中心實驗室總監
Prof. Guohua Chen, as Associate Vice President (Research Support) on 1 July 2017	陳國華教授 2017年7月1日出任 協理副校長(科研支援)
Prof. Hector Tsang Wing-hong, as Head, Department of Rehabilitation Sciences on 1 July 2017	曾永康教授 2017年7月1日出任 康復治療科學系系主任
Prof. Chetwyn Chan, as Director, University Research Facility in Behavioral and Systems Neuroscience on 3 July 2017	陳智軒教授 2017年7月3日出任 神經科學中心實驗室總監
Prof. Han Xiaorong, as Head, Department of Chinese Culture on 1 August 2017	韓孝榮教授 2017年8月1日出任 中國文化學系系主任
Prof. Sun Defeng, as Chair Professor of Applied Optimization and Operations Research on 1 August 2017	孫德鋒教授 2017年8月1日出任 應用最優化與運籌研究講座教授
Mr Wong Siu-hong Joseph, as Director of Information Technology on 1 September 2017	王少康先生 2017年9月1日出任 資訊科技總監
Dr Miranda Lou, as Executive Vice President on 1 October 2017	盧麗華博士 2017年10月1日出任 行政副校長
Prof. Jia Jinhua, as Director of Confucius Institute of Hong Kong on 1 November 2017	賈晉華教授 2017年11月1日出任 香港孔子學院院長
Mr K.K. Ling, as Director of Jockey Club Design Institute for Social Innovation on 1 December 2017	凌嘉勤先生 2017年12月1日出任 賽馬會社會創新設計院總監
Prof. Geoffrey Q.P. Shen, as Interim Vice President (Student Affairs) on 9 April 2018	沈岐平教授 2018年4月9日出任 暫任副校長(學生事務)
Ms Belinda Chow, as Director of Alumni Affairs and Development on 17 May 2018	周敏珊女士 2018年5月17日出任 校友事務及拓展總監

Promotions 擢升

Prof. Lu Chao, as Chair Professor of Fiber Optic on 1 July 2017	呂超教授 2017年7月1日出任 光纖光學講座教授
Ir Prof. K.L. Yung, as Chair Professor of Precision Engineering on 1 July 2017	容啟亮教授工程師 2017年7月1日出任 精密工程講座教授
Prof. Zhang Lei, as Chair Professor of Computer Vision and Image Analysis on 1 July 2017	張磊教授 2017年7月1日出任 計算機視覺及圖像分析講座教授
Ms Eva Chiu Sau-chun, as Head, Internal Audit on 9 December 2017	趙秀珍女士 2017年12月9日出任 內部稽核組總幹事
Dr Alison E. Lloyd, as Director of International Affairs on 1 March 2018	Alison E. Lloyd 博士 2018年3月1日出任國際事務總監

Departures 離職

Mr David Joiner, Director of International Affairs left the University on 1 August 2017	David Joiner 先生 國際事務總監於 2017年8月1日離職
Mr G.W. Bahlman, Director of Information Technology retired on 28 August 2017	G.W. Bahlman 先生 資訊科技總監於 2017年8月28日榮休
Mr Vincent Luk, Director of Facilities Management retired on 18 October 2017	陸永椿先生 物業管理總監於 2017年10月18日榮休
Prof. Gabriel Ng, Chair Professor of Rehabilitation Sciences left the University on 15 January 2018	吳賢發教授 康復治療科學系講座教授於 2018年1月15日離職
Ir Prof. W.B. Lee, Chair Professor of Manufacturing Engineering retired on 28 January 2018	李榮彬教授工程師 製造工程學講座教授於 2018年1月28日榮休
Mr William Wu, Head, Internal Audit retired on 5 March 2018	胡惠連先生 內部稽核組總幹事於 2018年3月5日榮休
Prof. Michael Somekh, Chair Professor of Biophotonics left the University on 15 March 2018	Michael Somekh 教授 生物光子學講座教授於 2018年3月15日離職
Prof. David Zhang, Chair Professor of Intelligent Computing retired on 31 March 2018	張大鵬教授 智能計算講座教授於 2018年3月31日榮休
Prof. Angelina Yuen, Vice President (Student and Global Affairs) retired on 9 April 2018	阮曾媛琪教授 副校長(學生及環球事務) 於 2018年4月9日榮休
Dr Kitty Yam, Associate Vice President (Institutional Advancement) and Director of Alumni Affairs and Development left the University on 1 May 2018	任婉雯博士 協理副校長(學院發展)及校友事務及拓展總監於 2018年5月1日離職

II. Scholarships, prizes and financial assistance for students 學生獎學金及資助計劃

	2016/17	2017/18
Scholarships and prizes 獎學金		
Awards 名額	3,610	3,416
Total amount 總值	\$89,984,633	\$86,866,131
Government's Tertiary Student Finance Scheme - Publicly-funded Programmes 政府資助專上課程學生資助計劃		
Applications 申請個案	4,706	4,246
Successful applications 成功申請個案	4,073	3,700
Total amount of grants paid 發放助學金總額	\$163,891,858	\$151,699,550
Total amount of loans paid 發放貸款總額	\$38,236,725	\$32,681,924
Government's Non-means-tested Loan Scheme for full-time tertiary students 政府全日制大專學生免入息審查貸款計劃		
Applications 申請個案	2,525	2,590
Successful applications receiving loans 獲取貸款個案	1,934	1,992
Total amount of loans paid 發放貸款總額	\$76,273,813	\$79,930,209
PolyU student financial assistance 理大學生資助計劃		
Applications 申請個案	693	714
Successful applications 成功申請個案	512	487
Total amount of bursaries paid 發放助學金總額	\$4,949,485	\$4,633,790
Total amount of loans paid 發放貸款總額	\$606,000	\$434,000

III. Library Statistics 圖書館統計數字

Library collections 收藏項目

		2016/17	2017/18
Books 書籍	Print books (Titles) 書籍 (種類)	890,957	901,050
	e-Books 電子書籍	3,062,967	3,243,482
Serials 期刊	Current print serials (Titles) 印刷期刊 (種類)	1,126	969
	e-Journals 電子期刊	83,821	131,780
e-Databases 電子數據庫		513	464
Audio-visual materials 視聽資料	Audio materials 錄音資料	110,051	142,544
	Video materials 錄像資料	101,524	113,798
	Graphic materials 圖形資料	318,941	318,969
	Cartographic materials 地圖及圖表資料	1,562	1,563
	Others 其他	1218	1,237
Microforms 縮微複製資料		399,187	187,134
Total library holdings (Items) 全館收藏資料總數 (項目)		5,352,640	5,426,666

Facilities & equipment 設施與設備

	2016/17	2017/18
Study spaces 座位	3,906	3,916
Research carrels /booths 研讀間	138	164
Group rooms 小組研討室	21	22
Public computers 公用電腦	430	400